
                             P R O T O K Ó Ł   N r  X V I I  /  2 0 1 2 

z sesj i  Rady Gminy Grunwald odbytej  w dniu 11 maja 2012r. w sal i  posiedzeń 
Urzędu Gminy w Gierzwałdzie.
            Począ tek obrad godz. 100 0.
            Zakończenie obrad godz. 10:55.
Przewodniczył :  mgr Sławomir Matuszewski – Przewodniczący Rady Gminy.
Ustawowy skład rady:  15 radnych.
Obecnych:  15 radnych w/g załączonej  l isty obecności.
( l ista obecności  w załączeniu – zał.  nr 1).  
Ponadto w sesj i  udział wzię l i :
1. Henryk  Kacprzyk – Wójt  Gminy
2. Waldemar Szydl ik  – Sekretarz Gminy
3. Agnieszka Skorupska – Kierownik GOPS
4. Sołtysi  Gminy Grunwald
(l ista obecności  w załączeniu – zał.  nr 2)

Podję to uchwały od nr 102 do nr 108.

Ad pkt 1 i  2. Przewodniczący Rady Gminy – Sławomir Matuszewski dokonał 
           otwarcia XVII - tej  sesji  Rady Gminy,  po czym stwierdzi ł  quorum, przy 
           k tórym może obradować  i  podejmować  prawomocne uchwały Rada Gminy. 
           Następnie powitał  radnych i  zaproszonych gości.

           Przewodniczący Rady przedstawił  projekt porządku obrad, który został
           przyję ty jednogłośnie w/g następującego wyszczególnienia:
           1. Otwarcie – stwierdzenie prawomocności  obrad.
           2. Przyjęcie porządku obrad.
           3. Przyjęcie protokółu z poprzedniej  sesj i  Rady Gminy.
           4. Sprawozdanie Wójta z działalności  między sesjami.
               a) informacja o przetargach ogłaszanych przez gminę .
           5. Podjęcie uchwał przez Radę  Gminy:
               -  w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia na powierzenie
                 Gminie w 2012 roku zadań  z leconych z zakresu administracj i  rządo-
                 wej,  dotyczących obowiązku utrzymania grobów i cmentarzy wojen-
                 nych
               -  w sprawie uchwalenia programu przeciwdziałania przemocy w rodzi-
                 n ie oraz ochrony ofiar przemocy w rodzinie Gminy Grunwald na lata 
                 2012 - 2016
               -  w sprawie zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Grun-
                 wald na lata 2012 – 2022
               -  w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2012 rok
               -  w sprawie zaciągnięcia pożyczki  bankowej
               -  w sprawie zaciągnięcia kredytu bankowego
               -  w sprawie sposobu i  trybu umarzania,  odraczania lub rozkładania na
                 raty spłat należności p ieniężnych,  do których nie stosuje się  przepi-
                 sów ustawy – Ordynacja podatkowa
           6. Ocena zasobów pomocy społecznej na rok 2011 dla gminy Grunwald.

  7. Wolne wnioski  i  zapytania.
           8. Zamknięcie obrad.

Ad pkt 3. Przewodniczący Rady Gminy poinformował radnych,  że zapoznał  się  z
           t reścią  XVI-go protokółu sesj i .  Protokół był  wyłożony do wglądu przy l i -
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           ście obecności.  Znajduje się  w biurze rady i  zawsze można zapoznać  się  z 
           jego t reścią .
           Przewodniczący Rady Gminy wnioskował o przyjęcie protokółu z XVI- tej
           sesj i  Rady Gminy bez odczytywania.
           Radni uwag nie zgłosi l i .
           Rada Gminy w głosowaniu jawnym – 15 głosami za, przeciwnych nie by-
           ło, wstrzymujących się  n ie było  – przyję ła  bez odczytywania protokół  z
           XVI- tej  sesj i  Rady Gminy.
           
Ad pkt 4. Pan Wójt – w okresie między sesjami wykonal iśmy na terenie gminy 
           następujące inwestycje,  największa inwestycja,  to budowa kanal izacj i
           Gierzwałd Pacółtowo – Pacółtówko. 
           Jest t rochę  kłopotów z uzgodnieniami,  bo projekt był  zrobiony 6 lat temu. 
           Do końca września inwestycja ma być  oddana. 
           Następna, to wykonujemy remont świet l icy we Frygnowie,  nastąpi ł  demo-
           ntaż  części,  które powinny zostać  zdemontowane.  
           Został  ogłoszony przetarg na 5 placów zabaw, konsekwencją  będzie zacią-
           gnięcie pożyczki.  W ramach „Programu Odnowa wsi  Grunwald” będzie
           wykonany szósty plac zabaw w miejscowości  Grunwald.
           Z 6 działek w Mielnie sprzedano 5, jedna została,  2 najbardziej atrakcyjne 
           poszły prawie za podwójną  cenę ,  pozostałe o przebicie.
           Został  ogłoszony III  przetarg nieograniczony na działki  w Stębarku o po-
           wierzchni 6 a i 7,6 a,  w Gierzwałdzie działka wyceniona na prośbę  Pana
           Rykaczewskiego o powierzchni 10 a,  wartość  20.300,00 zł ,  w miejscowo-
           ści Marcinkowo działka o powierzchni 57 a (były staw) o wartości  24 tys.
           z ł ,  działka niezabudowana w Gierzwałdzie 11 a  za 24.900 zł,  3 działki
           n iezabudowane w Mielnie (w okol icy Pana Górzyńskiego):  13 a, 14 a i
          14a o wartości  31 tys.  z ł ,  34 tys.  z ł i  34 tys.  zł ,  na wniosek Pana Małka
          działka nie posiadająca moż l iwo ści zabudowy – 11 a – 6.900,00 zł  - prze-
           targ ograniczony,  na powiększenie działk i  w Mielnie – 1 a 3 tys.  z ł
           i  0,06 a 891,00 zł  sprzedaż  bez przetargu.           

Ad pkt 5. Przewodniczący Rady Gminy poinformował radnych o potrzebie podję-
           c ia uchwał na dzisiejszej  sesj i  Rady Gminy.
           Projekty uchwał były tematem dyskusj i  na posiedzeniach Komisj i .

           Przewodniczący Rady Gminy odczytał  projekt uchwały w sprawie wyraże-
           n ia zgody na zawarcie porozumienia na powierzenie Gminie w 2012 roku
           zadań  z leconych z zakresu administracj i  rządowej,  dotyczących obowią-
           zku utrzymania grobów i cmentarzy wojennych.
           Pan Wójt – jest to uchwała,  której konsekwencją  jest podpisanie umowy z
           osobą ,  która  utrzymuje cmentarz w stanie uporządkowanym. Dotację  
           otrzymujemy na cmentarz z I  wojny światowej  w Mielnie w wysokości
           3.000,00 zł.  
           Radni uwag nie zgłosi l i .           
           Rada Gminy w głosowaniu jawnym – 15 głosami za, przeciwnych nie by-
           ło, wstrzymujących się  n ie było  – podję ła uchwałę  Nr XVII/102/2012 w
           sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia na powierzenie Gmi-
           n ie w 2012 roku zadań  z leconych z zakresu administracj i  rządowej,  doty-
           czących obowiązku utrzymania grobów i cmentarzy wojennych.
           (Uchwała w załączeniu – zał.  nr 3)



                                                       - 3 -

 
           Przewodniczący Rady Gminy odczytał  projekt uchwały w sprawie uchwa-
           lenia programu przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie oraz ochrony of iar
           przemocy w rodzinie Gminy Grunwald na lata 2012 – 2016.
           Kierownik GOPS – zgodnie z art .  6 ust. 2 ustawy o przeciwdziałaniu 
           przemocy w rodzinie każda gmina jest zobowiązana opracować  i  real izo-
           wać  programu przeciwdziałania przemocy w rodzinie i  ochrony ofiar prze-
           mocy.
           Radni uwag nie zgłosi l i .  
           Rada Gminy w głosowaniu jawnym – 15 głosami za, przeciwnych nie by-
           ło, wstrzymujących się  n ie było  – podję ła uchwałę  Nr XVII/103/2012 w  
           sprawie uchwalenia programu przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz
           ochrony ofiar przemocy w rodzinie Gminy Grunwald na lata 2012 – 2016.
           (Uchwała w załączeniu – zał.  nr 4).

           Przewodniczący Rady Gminy odczytał  projekt uchwały w sprawie zmiany 
           Wieloletniej  Prognozy Finansowej  Gminy Grunwald na lata 2012 – 2022.
           Pan Wójt – Państwo otrzymaliście materiały dotyczące tej  uchwały dosyć
           wcześnie.       
           Radni uwag nie zgłosi l i .
           Rada Gminy w głosowaniu jawnym – 15 głosami za, przeciwnych nie by-
           ło, wstrzymujących się  n ie było  – podję ła uchwałę  Nr XVII/104/2012 w 
           sprawie zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na
           lata 2012 – 2022. 
           (Uchwała w załączeniu – zał.  nr 5). 

           Przewodniczący Rady Gminy odczytał  projekt uchwały w sprawie zmian
           budżetu Gminy Grunwald na 2012r.
           Pan Wójt – Pani  Skarbnik na posiedzeniu Komisj i  omówiła zmiany w bu-
           dżecie.  Radni  miel i  okazję  zapoznać  się  ze zmianami.
           Radni uwag nie zgłosi l i .        
           Rada Gminy w głosowaniu jawnym – 15 głosami za, przeciwnych nie by-
           ło, wstrzymujących się  n ie było  – podję ła uchwałę  Nr XVII/105/2012 w
           sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2012r.
           (Uchwała w załączeniu – zał.  nr 6).

           Przewodniczący Rady Gminy odczytał  projekt uchwały w sprawie zacią-
           gnięcia pożyczki.
           Pan Wójt – l iczba placów zabaw zwiększyła się  o dwa i  musimy zwię-
           kszyć  planowane kredyty.
           Radni uwag nie zgłosi l i .
           Rada Gminy w głosowaniu jawnym – 15 głosami za, przeciwnych nie by-
           ło, wstrzymujących się  n ie było  – podję ła uchwałę  Nr XVII/106/12 w 
           sprawie zaciągnięcia pożyczki  bankowej.
           (Uchwała w załączeniu – zał.  nr 7).
                                                           
           Przewodniczący Rady Gminy odczytał  projekt uchwały w sprawie zacią-
           gnięcia kredytu bankowego
           Radni uwag nie zgłosi l i .
           Rada Gminy w głosowaniu jawnym – 15 głosami za, przeciwnych nie by-
           ło, wstrzymujących się  n ie było  – podję ła uchwałę  Nr XVII/107/12 w 
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           sprawie zaciągnięcia kredytu bankowego.
           (Uchwała w załączeniu – zał.  nr 8).

           Przewodniczący Rady Gminy odczytał  projekt uchwały w sprawie sposobu
           i  trybu umarzania,  odraczania lub rozkładania na raty spłat  należności 
           p ieniężnych, do których nie stosuje się  przepisów – Ordynacja podatkowa
           Pan Wójt – od dłuższego czasu tematem na sesj i  jest zadłużenie gminy.
           Niektóre z tych długów są  tak dawno zaciągnię te,  że są  nieegzekwowane,
           bo upadło przedsiębiorstwo lub zmarł właściciel .   
           Chodzi o długi ,  które już  nigdy nie zostaną  spłacone. Zadłużenia niezrea-
           l izowane sięgają  około 2 mln złotych.  Część  z tego jest do odzyskania.
           W przypadku niektórych zadłużeń  uchwała da nam moż l iwo ść  umorzenia.
           Zadłużenia do 5 tys.  z ł będzie umarzał  wójt ,  a powyżej  5 tys.  z ł  po uzys-
           kaniu opini i  rady.
           Idz iemy w kierunku odłączania usług centralnego ogrzewania.
           Będziemy korzystać  z różnych form zmuszania,  zachęcenia do spłacenia
           zadłużenia.
           Padła propozycja od radnego, zgłoszenia do rejestru dłużników. Dłużnik
           będzie wyel iminowany z moż l iwo ści korzystania z różnych form kredytu.
           Uchwała uporządkuje pewne zadłużenia w budżecie.
           Radni uwag nie zgłosi l i .
           Rada Gminy w głosowaniu jawnym – 15 głosami za, przeciwnych nie by-
           ło, wstrzymujących się  n ie było  – podję ła uchwałę  Nr XVII/108/2012 w
           sprawie sposobu i  trybu umarzania,  odraczania lub rozkładania na raty 
           spłat należności  pieniężnych,  do których nie stosuje się  przepisów – 
           Ordynacja podatkowa.
           (Uchwała w załączeniu – zał.  nr 9).

Ad pkt 6. Kierownik GOPS – zgodnie z art .  16a ustawy o pomocy społecznej  gmi-
           ny zobowiązane są  do sporządzenia oceny zasobów pomocy społecznej.
           Radni uwag nie zgłosi l i .
           (Ocena zasobów pomocy społecznej na rok 2011 dla gminy Grunwald w
           załączeniu – zał.  nr 10).

Ad pkt 7. Przewodniczący Rady Gminy odczytał  pismo Marszałka Województwa
           Warmińsko-Mazurskiego w sprawie lokal izacj i  farm wiatrowych.
           (Pismo w załączeniu – zał.  nr 10)
           Pan Wójt  -  jest to apel Marszałka.  Samorząd wojewódzki jest  takim sa-
           mym samorządem jak samorząd gminy.  Samorząd gminy nie jest zależny 
           od samorządu wojewódzkiego.
           W niektórych  gminach farmy wiatrowe budzą  wielkie emocje. Działania
           podję to od lat ki lku. U nas takie spotkania też  były.  Niektórzy rolnicy
           mają  podpisane wstępne umowy na real izację  farm wiatrowych.
           Studium nasze opracowane w 2009 roku wskazało tereny,  gdzie można re-
           a l izować  budowę  wiatraków.
           Nie ma planów miejscowych na umieszczanie wiatraków, żeby nasz plan
           mógł  traf ić  na sesję  rady,  musi mieć  wszystkie uzgodnienia.  Jest 40 in-
           stytucj i ,  gdzie trzeba uzyskać  pozytywną  opinię .
           My już  w 2009 roku studium uchwali l iśmy z załączonymi miejscami pod
           wiatraki.  Na prośbę  rolników, część  terenów wyłączyl iśmy ze studium.
           Jeżel i  chodzi o walory krajobrazowe, nie jest to ozdobą .
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           Są  t rzy źródła energi i :  wiatr,  woda, biogazownie.
           U nas pozostała sprawa wiatraków, ale to jest  daleka droga.
           Nie ma realnych badań  oddziaływania wiatraków na zdrowie.
           Mieszkaniec gminy Dąbrówno i  Pan Pogorzelski  powoływali  się  na bada-
           n ia senackie,  to po co sejm i senat podpisal i  dyrektywę  uni jną .  Zmiany
           wynikają  z ustaw sejmowych.  
           Radny Krzysztof Fabisiak – opracowujemy te plany,  jak w sensie praw-
           nym będą  miały się  nasze plany do uchwał Marszałka?
           Pan Wójt – Departament chce opracować  wytyczne,  dotyczące lokal izacj i ,
           to jest na zasadzie sugest i i .  To są  dwa równorzędne samorządy.
           Sołtys  Henryk  Gorzki – w sprawie drogi,  żeby nawieźć  żuż lu lub dro-
           bnych kamieni, druga sprawa przystanek.
           Pan Wójt – teraz nie tak łatwo, musimy przygotować  dokumentację ,  uzys-
           kać  pozwolenia.  Nawet  dzisiaj  rozmawiałem z Dyrektorem Zarządu Dróg,
           musimy wykonać  projekt,  uzyskać  ze Starostwa pozwolenie.
           Sołtys  Jan Pawlak – w sprawie tych wiatraków, jakie gmina będzie miała
           korzyści  i  mieszkańcy z wiatraków?
           Pan Wójt – na koszt energi i  nie ma wpływu,  bo traf ia do ogólnej  pul i ,  
           przesył  pozostanie taki  jak był.  Punkt odbioru energi i  wskazuje Zakład
           Energetyczny.
           Oprócz dochodów, które wpłyną  do gminy,  innych korzyści  nie widzę .
           Sołtys  Zygmunt Mioskowski – dziękuję  za pospawanie bramki. Teraz pro-
           szę o pomalowanie bramek i  założenie siatki ,  bo dzieci wybiegają  na dro-
           gę  za pi łką .  Nie patrzą  na samochody,  tylko biegną  za piłką .
           Pan Wójt – z siatką  proszę  do Pana Sekretarza, ogrodzenia nie obiecuję .
           Sołtys  Marek Kopecki  – co z naszą  drogą ,  czy będzie remontowana?
           Pan Wójt – od wczoraj zaczę ły się  remonty dróg, teraz robiona jest  droga 
           do gimnazjum, klejone dziury.  Jak się  nam uda, to będziemy robić .
           Sołtys  Marek Kopecki  – druga sprawa – mostek.
           Pan Wójt – potrzebne przepusty,  myś l ę ,  że do końca maja zrobimy tę  dro-
           gę .  Ki lka przepustów dadzą  Panowie Stachewiczowie.
           Panowie Stachewiczowie mają  nawieźć  z iemi na boisko w Zybułtowie.
           Radny Ryszard Bala – jakaś  informacja na temat f i rmy Pana Buczko-
           wskiego, bo wygrała 3 przetargi,  czy mamy poczucie spokoju,  że ta f i rma
           wywiąże się  z wszystk ich prac?
           Pan Wójt – nie znam firmy bliżej. Robi ł  świetl icę  w Kiersztanowie.  Wy-
           konał zgodnie z umową .  Wygrał  przetargi.  Jest mieszkańcem wsi Gierz-
           wałd.
           Radny Ryszard Bala – nie ma zagrożenia?
           Sołtys  Jan Pawlak -  czy będzie równiarka?
           Pan Wójt – potrzeby zgłaszać  do Pana Tura.
          
Ad pkt 8. Wobec zreal izowania porządku obrad, Przewodniczący Rady Gminy
           zamkną ł  XVII- t ą  sesję  Rady Gminy.

            Protokołowała                                  Przewodniczący Rady Gminy

            Bronisława Warmińska                       mgr Sławomir Matuszewski  


